



# Assistance Association for Political Prisoners (Burma)

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

P.O Box 93, Mae Sot, Tak Province 63110, Thailand

E-mail: info@aappb.org, info.aappburma@gmail.com Website: www.aappb.org



ရော့တီ သတင်းဌာန (၂၀၁၅ ခုနှစ်)၊ အေအေပီပီမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ရရှိအသုံးပြုသည်။

## လက်ရှိအခြေအနေ အကျဉ်းချုပ်

ဖေဖော်ဝါရီ လကုန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ အကျဉ်းထောင်များအတွင်း၌ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသား စုစုပေါင်း ၁၇၀ ဦး ဆက်လက် အကျဉ်းကျ နေပြီး၊ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၂၃၈ ဦးတို့သည် နိုင်ငံရေး လှုပ်ရှားမှုများကြောင့် တရားစွဲဆိုခံရကာ လက်ရှိအချိန်တွင် အမှုများ ရင်ဆိုင်နေရပါသည်။ တက်ကြွ လှုပ်ရှားသူတို့၏ ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှု အခွင့်အရေးများကို တားဆီးရန်အတွက် ဥပဒေပုဒ်မ မျိုးစုံ အသုံးပြုပြီး၊ အစိုးရကို ဝေဖန်ပြောဆိုသူများ၏ အသံများ တိတ်သွားစေရန် အစိုးရမှ ဆက်လက် လုပ်ဆောင်နေပါသည်။

## ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများ အခြေအနေပြု လစာအစီရင်ခံစာ

### ဗာတိကာ

- တစ်လအတွင်း သုံးသပ်ချက်
- ထိန်းသိမ်းခံရခြင်းများ
- ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ
- ထောင်မှ လွတ်မြောက်မှုများ
- ထောင်တွင်း အခြေအနေများ
- နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ၊
- နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားဟောင်းများအပေါ် ကန့်သတ်တားမြစ်ချက်များ
- မြေယာသိမ်းဆည်းမှုများ
- အရေးပါသော နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများ
- နိဂုံးချုပ်နှင့် သုံးသပ်ချက်
- အရေးပါသည့် ဆက်စပ်သတင်းများဖတ်ရန် Links

# တစ်လအတွင်း သုံးသပ်ချက်

ယခုလတွင် နိုင်ငံရေးအရ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၄၂ တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရကာ၊ ထို ၄၂ ဦးထဲမှ ၅ ဦးသည် တရားစွဲခံရသည့်အပြင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရပါသည်။ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၁၈ ဦးတို့ ထောင်ဒဏ်နှင့် ငွေဒဏ်များ ချမှတ်ခံခဲ့ရပြီး၊ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသား တစ်ဦးမျှ အကျဉ်းထောင်များ အတွင်းမှ ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာခြင်း မရှိပါ။

အမျိုးသား ပညာရေး ဥပဒေအား ကျောင်းသားများမှ ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြကြသည့် သတင်းများဖြင့် ယခုလအတွင်း လွှမ်းမိုးလျက် ရှိပါသည်။ ကျောင်းသားများ ချီတက်ဆန္ဒပြလာသည်ကို ကြိုဆိုရန် စီစဉ်ခဲ့သော ပြည်တက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုသန့်ဇင်ထက် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရကာ၊ ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၅(ခ) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခံရပြီး၊ လက်ရှိအချိန်တွင် အကျဉ်းထောင်အတွင်းမှ နေ၍ တရားရင်ဆိုင်နေရပါသည်။ နောက်ဆုံးတွင် အစိုးရနှင့် ကျောင်းသား ကိုယ်စားလှယ်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး၊ ပညာရေး ဥပဒေ အချက်အတော်များများအား ပြင်ရန်အတွက် လွှတ်တော်အတွင်း ဆွေးနွေးရန် သဘောတူညီမှု ရရှိခဲ့ပါသည်။ ပညာရေး ဥပဒေအား လွှတ်တော်မှ ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရန် သဘောတူ ဆုံးဖြတ်ပြီးသည့် အချိန်အထိ ချီတက်ဆန္ဒပြရန် ကျောင်းသားများမှ စီစဉ်ထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အလုပ်သမားဆန္ဒပြပွဲ အခြေအနေသည် တဖြည်းဖြည်း တင်းမာမှု တိုးမြင့်လာပြီး၊ ရဲများမှလည်း ပိုမိုကြမ်းတမ်းစွာ ကိုင်တွယ် နှိမ်နင်းခဲ့ပါသည်။ ရဲများမှ ဆန္ဒပြအလုပ်သမားများအား တွန်းထိုးတိုက်ခိုက်မှု တို့ကြောင့် အလုပ်သမားအချို့ ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့ပြီး ဆန္ဒပြမှုကို အကူအညီပေးခဲ့ကြသည့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ တစ်ချို့ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပါသည်။

ယခုလတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ကြီး ကဲ့သို့သောအဖွဲ့အစည်းများမှ စီးပွားရေး ကုမ္ပဏီများ၏ တာဝန်ရှိမှုကို ရည်ညွှန်းဖော်ပြခဲ့ပြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မြေယာ သိမ်းဆည်းမှု များအား ခွင့်ပြုပေးရမည်ထက် ထိုအခွင့်အရေးအား ကန့်သတ်ထားသည့် ဥပဒေအား ထုတ်ပြန်ကျင့်သုံးနေပြီး၊ ဆန္ဒပြသူများ၏ စုရုံးမှုများကို အဆုံးသတ်စေရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈ အား ဆက်လက်၍ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ကျင့်သုံးလျက်ရှိပါသည်။ ထို့အပြင် မြေယာအခွင့်အရေး တက်ကြွ လှုပ်ရှားသူများသည် ၎င်းတို့၏ မြေယာများမှ အမွေဖယ်ရှားခံခဲ့ရသည်ကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြသောကြောင့် ထိုတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများအား ကျူးကျော်မှု၊ အကျိုးစီးပွား ပျက်စီးစေမှုတို့ဖြင့် ဆက်လက်ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းလျက်ရှိပါသည်။

ယခုလတွင် အရပ်သားများအား သတ်ဖြတ်မှု ထပ်မံဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်တိုက်ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများ ရှေ့တန်းသို့ ရောက်နေကြောင်း ပြသနေပြီး၊ သေဆုံးနေသည့် ကချင်ရွာသား လေးဦးတို့၏ အလောင်းများ တွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ မိသားစုဝင်များမှ မမှတ်မိနိုင်လောက်အောင်ပင် သေဆုံးနေသူတို့၏ အလောင်းများသည် ဆိုးရွားစွာ မီးလောင်ကျွမ်းခံခဲ့ရပြီး၊ ထို ၄ ဦးတို့မှာ မဟော်လဂျ၊ လထော်ခွန်ဖောင်း၊ မရန်ရော်ဟန်နှင့် ဒိုရီရင်းတို့ဖြစ်ကြောင်း Kachinland News ၏ ပြောကြားချက်အရ သိရပါသည်။ ကချင်ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲ ဖန်တီးမှု အုပ်စု the Kachin Peacetalk Creation Group မှ ဆန်အွန်း၏ ပြောကြားချက်အရ မြန်မာတပ်မတော်မှ ထိုအမှုအား ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရှိရပါသည်။

စစ်တပ်၏လက်ချက်ဖြင့် သမီးဖြစ်သူ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပြောဆိုခဲ့သော ကချင်အမျိုးသား တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဘရန်ရှောင်အား “မှားယွင်းစွာ စွပ်စွဲပြောဆိုမှု” ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၂၁၁ ဖြင့် ဖားကန်မြို့နယ် တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ် ၆ လ သို့မဟုတ် ငွေဒဏ် ၅ သောင်းကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ချမှတ်လိုက်ပါသည်။ ဦးဘရန်ရှောင်မှ ဒဏ်ငွေပေးဆောင်ပြီး ထောင်ဒဏ်မှ လွတ်မြောက်ခဲ့သော်လည်း အယူခံတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

အလွတ်သတင်းထောက် တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုပါကြီး ခေါ် ကိုအောင်ကျော်နိုင် သေဆုံးမှုအား စုံစမ်းစစ်ဆေးရာတွင် စစ်တပ်၏ ဟန့်တားမှုများ ရှိနေပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများကို ကျူးလွန်သူ မြန်မာစစ်တပ်၏ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ခံမှု မရှိခြင်းတို့သည် ကိုပါကြီး သေဆုံးမှု ကဲ့သို့သော အမှုများကို စုံစမ်းရန်အတွက် အဟန့်အတားဖြစ်စေပါသည်။ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများအား လွတ်လပ်ပြီး အမှီခိုကင်းစွာ စုံစမ်းရန်အတွက် မြန်မာစစ်တပ်၏ ပြစ်မှုကျူးလွန်ပြီး အပြစ်မှကင်းလွတ်နေသည့် ယဉ်ကျေးမှုသည် ယခုထက်တိုင် အဟန့်အတား တစ်ခုဖြစ်နေပါသေးသည်။

- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၅ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်၊ မဏ္ဍိမ](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၃ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်၊ Youtube ဒီဗွီဘီ](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်၊ မဏ္ဍိမ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)
- [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

# ထိန်းသိမ်းခံရခြင်းများ

## အလွတ်တန်း ဓါတ်ပုံသတင်းထောက် တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခံရ

အစိုးရအဖွဲ့၏ ခေါင်းဆောင်ပိုင်းများအား လှောင်ပြောင် သရော်ထားသော ဓါတ်ပုံများနှင့် ရေးသားချက်များအား ဖေ့ဘွတ် စာမျက်နှာထက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သောကြောင့်ဟုဆိုကာ အလွတ်တန်း ဓါတ်ပုံ သတင်းထောက် တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုအောင်နေမျိုးအား ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် အာဏာပိုင်များမှ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခဲ့ပါသည်။ ဧရာဝတီသတင်းဌာန၏ ရေးသားချက်အရ အစိုးရ၏ လုပ်ငန်းများအား အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေရန်နှင့် အဟန့်အတား ဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ဓါတ်ပုံများနှင့်စာများကို ဖေ့ဘွတ်စာမျက်နှာထက်သို့ တင်သည်ဟု စွပ်စွဲခံရပြီး ကိုအောင်နေမျိုးအား အထူးစုံစမ်းရေးရဲများမှ မုံရွာအကျဉ်းထောင်သို့ ခေါ်ဆောင်သွားပါသည်။ ကိုအောင်နေမျိုးအား ၁၉၅၀ ခုနှစ် အရေးပေါ် အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၅ (က)၊ ၅ (င) တို့နှင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ပြီး မုံရွာ အကျဉ်းထောင်တွင် ထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရပါသည်။ [၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်၊ အလံဗင်း \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဆန္ဒပြ အလုပ်သမားများအား ကူညီထောက်ပံ့ပေးသော တက်ကြွ လှုပ်ရှားသူများ ဖမ်းဆီးခံရ

ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရှိ ဆန္ဒပြ စက်ရုံအလုပ်သမားများအား အကူအညီပေးနေသည့် တက်ကြွ လှုပ်ရှားသူတစ်ချို့ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခံနေရကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဆန္ဒပြအလုပ်သမား ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ကိုမျိုးမင်းမင်း နှင့် ဘဏ္ဍာရေး ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူ မခင်မျိုးဦးတို့ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသလို ဆန္ဒပြ ခေါင်းဆောင် တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုနိုင်ဌေးလွင်ပါ ဖမ်းဆီးခံရကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ကိုမျိုးမင်းမင်းနှင့် ကိုနိုင်ဌေးလွင်တို့အား ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၅(ခ) ဖြင့် တရားစွဲကာ အင်းစိန် အကျဉ်းထောင်အတွင်း ထိန်းသိမ်းထားသော်လည်း မခင်မျိုးဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက် သွားကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ထိုဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခံထားရသူ နှစ်ဦးတို့အား မတ်လ ၃ ရက်နှင့် မတ်လ ၆ ရက်နေ့တို့တွင် တရားရုံးထုတ်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် နောက်ထပ် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ တစ်ဦးဖြစ်သော ကိုနိုင်ဇော်ကြည်ဝင်းအားလည်း အလုပ်သမား ဆန္ဒပြမှုအခြေအနေများ ရေးသားနေစဉ်အတွင်း အရပ်ဝတ်လူတစ်စု၏ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်း ခံလိုက်ရကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ကိုနိုင်ဇော်ကြည်ဝင်းအား ဖမ်းဆီးချိန်မှ စပြီး မိသားစု ထောင်ဝင်စာ တွေ့ဆုံခြင်းအား ထောင်အာဏာပိုင်များမှ ခွင့်မပြုခဲ့ပဲ၊ မိသားစုဝင်များ၏ ပြောကြားချက်အရ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ကိုနိုင်ဇော်ကြည်ဝင်း၏ မိခင်နှင့် အမတို့မှ ထောင်ဝင်စာ တွေ့ဆုံရန် ကြိုးစားခဲ့သော်လည်း ထောင်ဝင်စာတွေ့ခွင့်အား ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တိုက်ရိုက် ပိတ်ပင်ထားသောကြောင့် အစားအသောက် နှင့် ဆေးဝါးများ ပေးခွင့်မရခဲ့ကြောင်း သိရပါသည်။ ကိုနိုင်ဇော်ကြည်ဝင်း၏ အကိုဖြစ်သူ ကိုသူဇော်ကြည်ဝင်းမှ "နိုင်ဇော်ကြည်ဝင်းရဲ့ အမှုကို ပြည်ထဲရေးက

တိုက်ရိုက်တားမြစ်ထားလို့ မိသားစု ထောင်ဝင်စာ တွေ့ခွင့်မရဘူးလို့ ထောင်ပိုင် မြှင့်ဦးက ပြောတယ်။ နောက် သူ့ကို စစ်ဆေးနေဆဲဖြစ်လို့ ဘယ်ပုဒ်မမှ မတပ်ရသေးဘူးလို့လဲ ပြောတယ်" ဟု ပြောကြားသွားပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ](#)

## မြေယာသိမ်းဆည်းခံရမှု ဆန္ဒပြသူများ တရားစွဲခံရ

အစိုးရမှ မြေယာသိမ်းဆည်းသည့်အတွက် ဆန္ဒပြခဲ့ကြသူ ၁၄ ဦးတို့အား တရားမဝင်ဆန္ဒပြမှုနှင့် ပြည်သူပိုင်လမ်းအား ပိတ်ဆို့မှုတို့ဖြင့် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပါသည်။ ဆန္ဒပြသူတို့၏ သပိတ်စခန်းအားလည်း အာဏာပိုင်တို့မှ ဖျက်ဆီး ပိတ်သိမ်းခဲ့ပြီး၊ ဆန္ဒပြသူများအား ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခြင်း ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈ နှင့် ပြည်သူပိုင်မြေပေါ်တွင် သပိတ်စခန်း ဖွင့်သည့်အတွက် ရန်ကုန် စည်ပင်သာယာ ကော်မတီ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၈ တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ပါသည်။ ရှေ့နေဦးရောဘတ်ဆန်းအောင်၏ ပြောကြားချက်အရ ရှေးဦးစွာ ၁၈ ဦး ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ၄ ဦးမှာ လမ်းဘေးဈေးသည်များ ဖြစ်သောကြောင့် လွတ်မြောက်ခဲ့ပါသည်။ ဖမ်းဆီးခံ ဆန္ဒပြသူ ၁၄ ဦး တို့သည်လည်း ကိုယ်ပိုင်ခံဝန်ချက်များဖြင့် ပြန်လည် လွတ်မြောက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ အေအေပီပီ](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ပြည်တက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသားတစ်ဦး ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခံရ

မန္တလေးမှ ရန်ကုန်သို့ ကျောင်းသားများ ချီတက်ဆန္ဒပြလာသည်ကို ကြိုဆိုရန် စီစဉ်ခဲ့သောကြောင့် ပြည်တက္ကသိုလ်မှ ကျောင်းသား တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုသန်းဇင်ထက်သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပါသည်။ ယခု ဖမ်းဆီးမှုမတိုင်ခင် သဲကုန်းလယ်သမားတို့၏ ဆန္ဒပြပွဲတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ခြင်းကြောင့်ဟုဆိုကာ ကိုသန်းဇင်ထက်သည် ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၅(ခ) ဖြင့် တရားစွဲခံခဲ့ရပြီး၊ ဆန္ဒပြ ကျောင်းသားများအား ကြိုဆိုခြင်း မပြုမှီ၊ ယခင်စွဲဆိုထားသည့် ပုဒ်မအား အသုံးပြုပြီး ထိုကဲ့သို့ ဖမ်းဆီးထားခြင်းဖြစ်သည်။ ဖမ်းဆီးခံရသည်ကို မြင်တွေ့ခဲ့သည့် ကျောင်းသား တစ်ဦးမှ "ရဲ့ ၆ ယောက်လောက် ဝင်လာပြီး သူ့ကို ဝရမ်းမပြပဲ ဆွဲခေါ် ဖမ်းဆီးသွားတယ်" ကိုသန်းဇင်ထက်၏ ပထမအကြိမ် တရားရုံးချိန်းအား သဲကုန်းမြို့နယ် တရားရုံးတွင် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်နေ့၌ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး၊ ကိုသန်းဇင်ထက် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရသော်လည်း ပြည်တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားများမှ၊ ဆန္ဒပြ ချီတက်လာမည့် ကျောင်းသားများအား ဆက်လက်ကြိုဆိုကြမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်၊ ဗဟို](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်၊ Youtube ဒီဗွီဘီ](#)

**မြေယာအရေး လှုပ်ရှားသူ ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခံရ**

ရန်ကုန်မြို့ရှိ မစိန်ထွေး ပိုင်ဆိုင်သည့် မြေအား အစိုးရမှ သိမ်းဆည်းသဖြင့် ဆန္ဒပြခဲ့သောကြောင့် မစိန်ထွေးအား အာဏာပိုင်တို့မှ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြခြင်း ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် ကျောက်တံတား မြို့နယ် တရားရုံးမှ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ထောင်ဒဏ် တစ်လ ချမှတ်ခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့ မြို့တော်ခန်းမရှေ့တွင် အစိုးရအား အယုံအကြည် မရှိကြောင်း ဆန္ဒပြခဲ့ခြင်းကြောင့် ထိုသို့ တရားစွဲ ထောင်ချ ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်၊ ဖေ့ဘွတ်စ် မာ့ကန်နာ

**ဆန္ဒပြသူ ၁၄ ဦး ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခံရ**

ရန်ကုန်မြို့၊ မြို့တော်ခန်းမရှေ့တွင် ဆန္ဒပြခဲ့ကြသူ ၁၄ ဦးတို့အား ပုဒ်မ ၁၈၊ ၃၄၁၊ ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၄၃ တို့ဖြင့် ကျောက်တံတား မြို့နယ် တရားရုံးမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၈၊ ရက်နေ့၌ ထောင်ဒဏ် ၆ လစီ အသီးသီး ချမှတ်လိုက်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဆန္ဒပြသူများမှာ ဒေါ်ခင်ဝင်း၊ ဒေါ်အေးမိ၊ ဒေါ်ခင်မာကြူ၊ ဒေါ်နွဲ့နွဲ့ခိုင်၊ ဒေါ်စုစု၊ ဒေါ်ရီရီဝင်း၊ ဒေါ်မြကြည်၊ ဒေါ်ဝင်းကြည်၊ ဒေါ်ကြင်လှ၊ ဒေါ်တင်ဌေး၊ ဦးသန်းဌေး၊ ဦးစိုးသီဟ၊ ဦးဇော်ဝင်းနှင့် ဒေါ်အောင်မေကြည် တို့ဖြစ်ကြပြီး၊ ၎င်းတို့၏ရှေ့နေ ဦးရောဘတ်ဆန်းအောင်မှ "တရားသူကြီးက သူတို့အားလုံးကို ပုဒ်မ ၁၈ နဲ့ ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ချလိုက်တယ် ၂ မှုဆိုတော့ ၂ လ၊ ပုဒ်မ ၁၄၃ နဲ့ ၃ လ စီ၊ နောက် ပုဒ်မ ၃၄၁ နဲ့ ၃ လ ထောင်ဒဏ် ၁ လ၊ စုစုပေါင်း ထောင်ဒဏ် ၆ စီ ချမှတ်တာပေါ့" ဟု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ၊ အေအေပီပီ

**လက်ပန်းတောင်း အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆန္ဒပြသူ ၂ ဦး ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခံရ**

နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားဟောင်း တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဘမြင့်နှင့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ဒေါ်စန်းစန်းဝင်း (ခ) ဒေါ်လေးလေးတို့အား ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် လသာမြို့နယ် တရားရုံးမှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ချမှတ်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် လက်ပန်းတောင်း ကြေးနီသတ္တုတွင်း စီမံကိန်း ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြမှုအတွင်း လယ်သမား ဒေါ်ခင်ဝင်း သေနတ်ထိမှန် သေဆုံးခဲ့ရသည်ကို ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြခဲ့သည့်အတွက် ထိုသူနှစ်ဦးအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဦးဘမြင့်သည် မြို့နယ် ၆ မြို့နယ်ကို ဖြတ်ပြီး ဆန္ဒပြခဲ့သည့်အတွက် ပုဒ်မ ၁၈၊ ၆ ကြိမ်ဖြင့် တရားစွဲခံထားရသည့်အပြင်၊ ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ်၏ မြန်မာပြည် ခရီးစဉ်အတွင်း ဆန့်ကျင် ဆန္ဒပြခဲ့သည့်အတွက် အခြားအမှုများ နှင့်လည်း တရားရင်ဆိုင်နေရပါသည်။ ဦးဘမြင့်သည် လက်ရှိ အချိန်တွင် ပုဒ်မ ၁၈၊ ၁၈ ကြိမ်ဖြင့် တရားရင်ဆိုင်နေရပါသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ

## ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရသော တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ တစ်ဦး အရေးပေါ် ဆေးရုံတက်ရ

တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၆ ဦးတို့နှင့်အတူ၊ ဒဂုံတရားရုံးတွင် အသရေဖျက်မှုဖြင့် တရားရင်ဆိုင်နေရသည့် ကိုနေမျိုးဇင်အား အရေးပေါ် ဓါတ်မှန် ရိုက်ရန်အတွက် ရန်ကုန် ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီး သို့ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ပို့ဆောင် လိုက်ရပါသည်။ ကိုနေမျိုးဇင်အား အင်းစိန်ထောင်တွင် ဖမ်းဆီး ထားစဉ်အတွင်း၊ ဆိုးရွားသည့် ခါးနာရောဂါ ခံစား နေရသဖြင့် မတ်တပ် မရပ်နိုင်ဖြစ်နေသော်လည်း အကျဉ်းထောင် ပြင်ပတွင် ဆေးဝါးကုသရန်အတွက် ခွင့်မပြုခဲ့ပါ။

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်၊ ဒီဂျစ် (အင်္ဂလိပ်)

# နိုင်ငံရေးနှင့် နိုင်ငံသားတို့၏ လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် တားမြစ်ခြင်းများနှင့် ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ

## ဆန္ဒပြ အလုပ်သမားများအား ရဲများမှ နှိမ်နင်း

လုပ်ခလစာများ တိုးပေးရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့တွင် ဆန္ဒပြ တောင်းဆိုနေကြသည့် ထောင်ပေါင်းများစွာသော စက်ရုံ အလုပ်သမားများအား ရဲများမှ အကြမ်းဖက် ဖြိုခွင်းခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဆန္ဒပြပွဲသည် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်နေ့တွင် စတင်ခဲ့ပြီး၊ တောင်းဆိုမှုများ ရရှိသည့်အထိ ဆက်လက်ဆန္ဒပြမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆန္ဒပြသူများမှ ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ စက်ရုံသို့သွားရန် လမ်းပိတ်ထားကြသည့် အလုပ်သမားများအား ရဲများမှ ဖယ်ရှားရန် ကြိုးစားရာမှ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် တွန်းတိုက်မှုများ ရှိခဲ့ပြီး၊ ရွှေပြည်သာ စက်မှုဇုန် စက်ရုံများတွင် ထိုင်သပိတ်ဆင်နွှဲနေကြသည့် အလုပ်သမားများ အားလည်း ရဲများမှ ဖယ်ရှားရန် ကြိုးစားခဲ့ပါသည်။ ထိုနှိမ်နင်းဖြိုခွင်းမှုမှ ဆန္ဒပြ စက်ရုံအလုပ်သမား နှစ်ဦးဖြစ်သူ မနှင်းဝေလွင်နှင့် မခင်ခင်ဌေးတို့ နံရိုးကျိုးခဲ့သည့်အတွက် ဆေးရုံတင်ခဲ့ရပါသည်။ သတင်းမီဒီယာတစ်ခု၏ ပြောကြားချက်အရ ဆန္ဒပြအလုပ်သမား ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ကိုမျိုးမင်းမင်း နှင့် ဘဏ္ဍာရေး ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူ မခင်မျိုးဦးတို့ အပါအဝင် ဆန္ဒပြအလုပ်သမား ၆၀ ကျော် ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီး၊ လက်ရှိအချိန်တွင် အကျဉ်းထောင်အတွင်း အလုပ်သမား အရေအတွက် မည်မျှဖမ်းခံရသည် ဆိုခြင်းကို မသိရှိရပါ။ ဆန္ဒပြအလုပ်သမား တစ်ဦးဖြစ်သူ ကိုကျော်ကျော်နိုင်မှ “ကျနော်ကို နံပါတ်တုတ်နဲ့ ရိုက်ပြီး ကားပေါ်ကို အတင်းတွန်းထိုးပြီးတင်တယ်။ ကျနော် ကားပေါ်လည်း ရောက်ရော ကြိုးနဲ့ချည်ပြီး တုတ်နဲ့ရိုက်တယ် ကျနော်စိုက်ကိုလည်း တုတ်နဲ့ရိုက်ပြီး ကန်လည်းကန်တယ်။ ကျနော် ကားပေါ်က အတင်း ဆင်းပြေးလာလို့ လွတ်လာတာ” ဟု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယခုအချိန်အထိ ရဲများမှ နှိမ်နင်းဖြိုခွင်းမှု ပြုလုပ်ခြင်းကို ငြင်းဆန်ထားပြီး၊ တရားရုံးမှ ချမှတ်ခဲ့သည့် ဆန္ဒပြ အလုပ်သမားများအား ဖယ်ရှားရမည့်ဆိုသည့် အမိန့်အတိုင်းသာ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်၊ ရော့ဘတ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်၊ ဒီဂျစ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်၊ ရော့ဘတ်](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်၊ ဒီဂျစ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဆန္ဒပြ ကျောင်းသား ၅ ဦး တရားစွဲဆိုခံရ

အမျိုးသား ပညာရေးဥပဒေအား ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရန် တောင်းဆို ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည့် ဆန္ဒပြပွဲတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့်အတွက် ကျောက်ဆည် နည်းပညာ တက္ကသိုလ်နှင့် မန္တလေး ရတနာပုံတက္ကသိုလ်တို့မှ ကျောင်းသား ၅ ဦးတို့အား ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈ အပါအဝင် ပုဒ်မ ၄ ခုဖြင့် တရားစွဲဆိုထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဆန္ဒပြကျောင်းသားများ ဖြစ်ကြသည့် မငြိမ်းငြိမ်းထွေး၊ ကိုအောင်မင်းခန့်၊ ကိုရဲရင့်ပိုင်မျိုး၊ ကိုနိုင်ရဲဝေနှင့် ကိုကောင်းဇော်ဟိန်းတို့သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား ၈၀ ကျော်ပါဝင်ခဲ့သည့် ဆန္ဒပြပွဲတွင် ပါဝင်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုကျောင်းသားများမှ သူတို့အား တရားစွဲဆိုကြောင်း တရားဝင် အကြောင်းကြားစာ လက်ခံ မရရှိသော်လည်း ကျောင်းဝန်ထမ်းများမှ အကြောင်းကြားထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ](#)

## သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့် လွှတ်တော်တွင် တင်ပြမှု ရှုံးနိမ့်

သတင်းမီဒီယာများ လွတ်လပ်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် အစိုးရအား တောင်းဆိုထားသည့်ကိစ္စ လွှတ်တော်အတွင်း တင်ပြမှုသည် လွှတ်တော်အမတ်တို့၏ မဲပေးမှုအရ ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပါသည်။ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်၏ လွှတ်တော်အမတ် တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဖြိုးမင်းသိန်းမှ ထိုကိစ္စရပ်အား လွှတ်တော်သို့ တင်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေတွင် အကာအကွယ် ပေးထားသည့် အခွင့်အရေးများ၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအနေဖြင့် သတင်းမီဒီယာအား လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဝေခွင့်ပြုရန် သတင်းမီဒီယာ ဥပဒေအား ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဆိုသည့် အချက်ကို ဦးဖြိုးမင်းသိန်းမှ လွှတ်တော်တွင် တင်ပြခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ဆက်လက်ပြီး ဦးဖြိုးမင်းသိန်းမှ “အခြားတိုင်းပြည်တွေမှာ ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းကို သတင်းမီဒီယာ ဘယ်လောက်လွတ်လပ်လဲ ဆိုတာနဲ့ တိုင်းတာတာပါ။ ဒါပေမဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း သတင်းမီဒီယာ ဖိနှိပ်မှုနဲ့ ပတ်သတ်တဲ့ အစီရင်ခံစာအရ နိုင်ငံရဲ့ ပုံရိပ်ကို ထိခိုက်နိုင်သလို နိုင်ငံခေါင်းဆောင်တွေရဲ့ ပုံရိပ်ကိုလည်း အမဲစက် စွန်းထင်းစေမှာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့ပြီး ထိုအဆိုတင်သွင်းချက်သည် လွှတ်တော်အတွင်း ၂၁၇ မဲ ၅၁ မဲဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်၊ အလဲလင်း \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## မဖြူနင်းထွေးနှင့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၁၆ ဦးတို့ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်သူအဖြစ် စွပ်စွဲခံရ

တရုတ်ပိုင် ဝမ်ပေါင်ကုမ္ပဏီမှ တရုတ်ဝန်ထမ်း နှစ်ဦးတို့အား ပြန်ပေးစွဲသည်ဟု မတရားစွပ်စွဲခံရပြီး၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် တစ်လ ကြာ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခံခဲ့ရသော ကျောင်းသူ တစ်ဦး ဖြစ်သူ မဖြူနင်းထွေးနှင့် ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်ရှိ မိုးကြိုးပြင်၊ ဆည်တဲနှင့် တုံရွာတို့မှ ဒေသခံများနှင့် အခြားတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ အပါအဝင် ၁၆ ဦးတို့သည် သွေးထိုးလှုံ့ဆော်သူအဖြစ် စွပ်စွဲခံရပြီး၊ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တရားဝင်အမှုဖွင့်ကာ ၎င်းတို့အား ဖမ်းဝရမ်း ထုတ်ထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။ မဖြူနင်းထွေး၏ ပြောကြားချက်အရ ရွာသားများ လျော်ကြေး မရထားသည့် မြေများအား ဝမ်ပေါင်ကုမ္ပဏီ ဝန်ထမ်းများမှ ခြံစည်းရိုးခတ်စဉ် ဒေသခံရွာသားများနှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုသူတို့အား မဖြူနင်းထွေးမှ ကူညီခဲ့ပြီးနောက် ထိုကဲ့သို့ ဖမ်းဆီးဝရမ်း ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ထို ၁၆ ယောက်ထဲမှ ဒေသခံ အမျိုးသမီး ၃ ဦးဖြစ်သူ မဝင်းဝင်းဌေးအား ပုဒ်မ ၄ ခု၊ မရီရီဝင်းအား ပုဒ်မ ၈ ခုနှင့် ဒေါ်ခင်ငြိမ်းအား ပုဒ်မ ၁၁ ခုတို့ဖြင့် အသီးသီး တရားစွဲဆိုထားကြောင်း သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၅ ရက်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ](#)

## တစ်ကိုယ်တော် ဆန္ဒပြသူ တရားစွဲဆိုခံရ

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ကိုရာဇာသည် လက်ပတောင်း အရေးအား တစ်ကိုယ်တော် ဆန္ဒပြခဲ့သည့်အတွက် ချမ်းအေးသာဇံမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့၏ တရားစွဲဆိုခြင်းကို ခံခဲ့ရပါသည်။ ကိုရာဇာမှ အစိုးရအား ၎င်းတို့၏ လက်ရှိရာထူးမှ နှုတ်ထွက်ပေးရန်ကိုပါ တောင်းဆိုခဲ့ပါသည်။ ရဲများမှ ကိုရာဇာ၏ ဖမ်းဆီးရန်ကြိုးစားစဉ် ကိုရာဇာမှ ထွက်ပြေး လွတ်မြောက်ခဲ့ပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်း \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

**ကချင်ဆရာမများအား စစ်သားများမှ အမွေကျူးလွန်ကြောင်း စွပ်စွဲသူများအား တပ်မတော်မှ အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်**

မြန်မာစစ်တပ်ပိုင် မြဝတီ သတင်းစာမှ ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ကချင်ဆရာမနှစ်ဦး အမွေပြုကျင့်ခံရပြီး သတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရသည့် ကိစ္စသည် မြန်မာတပ်မတော်မှ စစ်သားများ ကျူးလွန်ခြင်း မဖြစ်နိုင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာတပ်မတော်မှ စစ်သားများ ကျူးလွန်ကြောင်း စွပ်စွဲပါက အသရေဖျက်မှုဖြင့် အရေးယူမည် ဖြစ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထိုသတင်းဌာနမှ “ထိုကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု အဖွဲ့မှ စုံစမ်းပြီး တရားဝင်အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ပြီးနောက်၊ မြန်မာတပ်မတော်မှ စစ်သားများအား စွပ်စွဲပြောဆိုခြင်း၊ ထိုအကြောင်း ရေးသားခြင်းများ ပြုလုပ်ပါက တပ်မတော်မှ တရားဥပဒေအတိုင်း အရေးယူသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း” ရေးသား ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၉ ရက်၊ စရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

ယုံကြည်ချက် အကျဉ်းသားရေးရာ ကော်မတီ အသစ် အလုပ်  
မလုပ်ဆောင်ခြင်း

“လက်ကျန်နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသား စီစစ်ရေးကော်မတီ” မှ  
“ယုံကြည်ချက် အကျဉ်းသားရေးရာ ကော်မတီ” အဖြစ် အဖွဲ့ဝင်  
အသစ်များဖြင့် အသစ် ပြောင်းလဲဖွဲ့စည်းလိုက်သည့် ကော်မတီသည်  
တစ်လကြာမြင့်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သော်လည်း ယခုအချိန်အထိ အစည်းအဝေး  
ခေါ်ယူခြင်း လုပ်ငန်းများ စတင်ခြင်း မရှိသေးကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက်၊ အလံတမ်း (မြန်မာ)



## ခုခံကြီးမှ သိမ်းဆည်းထားသော မြေများအား ပြန်ပေးရန် အကြောင်းမရှိဟု ပြောကြား

ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးအတွင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်အမတ် ဒေါ်ခင်စောဝေမှ ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်ညွန့်အား တပ်မတော်မှ သိမ်းဆည်းခဲ့သည့် မြေယာများကိစ္စ မေးမြန်းရာ၊ ဗိုလ်မှူးကြီးမှ နယ်စပ်ဒေသလူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး ထိန်းသိမ်းကွပ်ကဲမှု ဌာနချုပ် တည်ဆောက်ရန်အတွက် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ စေတီပြင်ရွာရှိ မြေများအား သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပြီး၊ “ထိုမြေများတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ အဆောက်အဦများ ရှိနေပြီ ဖြစ်သောကြောင့် ထိုမြေများအား မူလပိုင်ရှင်များသို့ ပြန်ပေးရန် မဖြစ်နိုင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်” ဟု သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက်၊ မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာ](#)

## ပြင်ဦးလွင်မြို့တွင် စစ်သားများနှင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပြီးနောက် ရွာသား ငါးဦး တရားစွဲဆိုခံရ

ပြင်ဦးလွင်မြို့မှ ရွာသား ၅ ဦးတို့သည် တာဝန်ဝတ္တရား နောက်ယုတ်မှုကြောင့် ဟုဆိုကာ ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၂၉၄ နှင့် ၃၃၂ တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်း ခံထားရပါသည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၇ ရက်နေ့၌၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ မြေများအား ခြံစည်းရိုးခတ်ရန် စစ်သားများမှ ထရပ်ကားအပြည့်ဖြင့် လာရောက်ခဲ့ပြီး၊ စစ်သားများနှင့် ရွာသားများအကြား ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ထိုသို့ တရားစွဲဆိုခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ တရားစွဲဆိုခံရသူများထဲမှ တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးမျိုး၏ ပြောကြားချက်အရ “ကျနော်တို့က စစ်သားတွေကို မဆဲဘူး၊ ဘာမှလဲ အနောက်အယုတ်မပြုခဲ့ဘူး၊ စစ်သားတွေ သံစည်းရိုးကိတ်တံခါး ထားတဲ့နေရာကိုတောင် မသွားခဲ့ဘူး၊ ဒါပေမဲ့ ကျနော်တို့ရပ်နေတဲ့ နေရာကနေပြီး ဒီလိုမလုပ်ဖို့ လုပ်နေတာကို ရပ်လိုက်ဖို့သာ ကျနော်တို့က တောင်းပန်ခဲ့တယ်ဆိုတာ တရားသူကြီးကို ပြောပြခဲ့ပါတယ် သူတို့တွေက စပြီး ကျနော်တို့ကို တိုက်ခိုက်ခဲ့တာပါ” ဟု ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ တရားရုံးချိန်း အတွက် ရက်မသတ်မှတ်ရသေးကြောင်း သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ကရင်နီပြည်နယ်မှ လယ်သမားများအား စစ်တပ်မှ မြေများ ပြန်လည်ပေးအပ်

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင်၊ အမှတ် ၃၆၀ အစိုးရ လက်နက်ကြီးတပ်မှ ၎င်းတို့ ၂၀၀၁ ခုနှစ်တွင် သိမ်းဆည်းခဲ့သည့် မြေ ၁၀၅ ဧကကို မူလမြေပိုင်ရှင်တို့အား ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။ ထိုမြေသည် ဒီမောဆိုးမြို့နယ်ရှိ ဒေါ်ဆယ်ရွာမှ လယ်သမား ၁၀ ဦးတို့ပိုင်နှင့် သာသနာပိုင်မြေဖြစ်ပါသည်။ စစ်တပ်မှ ထိုနယ်မြေသို့ ပြောင်းရွှေ့ချိန်တွင် ထိုမြေအား သိမ်းဆည်းခဲ့ကာ လယ်သမားများ ထိုမြေပေါ်တွင် ဆက်လက် စိုက်ပျိုးလိုလျှင် စစ်တပ်ထံသို့ သီးစားခများ ပေးဆောင်ပြီးမှ စိုက်ပျိုးရမည်ဟု ပြောဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရွာကျောင်းတိုင်ဘုန်းကြီးနှင့် လူသိများသည့် ဒေသခံ ရွာသားတို့မှ အစိုးရအား အသနားခံစာတင်ပြီးမှသာ စစ်တပ်မှ ထိုမြေများအား ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၅ ရက်၊ Burma News International \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီးမှ လက်ပန်းတောင်းနယ်တွင် “စီးပွားရေး ကုမ္ပဏီများ ပြစ်မှု ကျူးလွန်ခြင်း” အစီရင်ခံစာအား ထုတ်ပြန် lucrative

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ကြီးမှ ၁၉၉၀ ခုနှစ် များတွင် မြန်မာစစ်တပ်နှင့်အတူ ကနေဒီယန် ကုမ္ပဏီ Ivanhoe နှင့် တရုတ်ပိုင် ဝမ်ပေါင် ကုမ္ပဏီတို့သည် ပြစ်မှုများ ကျူးလွန်ခဲ့ကြောင်း အကြံပြု ထားသည့် အစီရင်ခံစာ တစ်ခု ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီးမှ ထိုကိစ္စအား တစ်နှစ်ကြာ စုံစမ်းခဲ့ပြီး၊ ထောင်ပေါင်းများစွာသော ဒေသခံများအား အတင်းအဓမ္မ ပြောင်းရွှေ့ခိုင်းခြင်း၊ အက်ဆစ်မှ ထွက်လာသည့် စွန့်ပစ် ပစ္စည်းများကို မြေကြီးပေါ်သို့ စွန့်ပစ်ခဲ့သောကြောင့် မြေကြီးအား ညစ်ညမ်းစေပြီး ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက် ပျက်စီးခြင်းများ၊ လူထု အသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း ရုန်းရင်းဆန်ခတ်မှုများ ဖြစ်ရခြင်းနှင့် သတ္တု တူးဖော်သည့် လုပ်ငန်းကြောင့် ရွာသားများ၏ ကျန်းမာရေးအပေါ် သက်ရောက်မှု စသည်တို့ကို ထုတ်ဖော်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၉၆/၁၉၉၇ ခုနှစ်မှ အစပြု၍ မုံရွာမြို့နယ်မှ မြေများအား အစိုးရမှ လျော်ကြေးပေးခြင်းမရှိပဲ သိမ်းဆည်းခဲ့သည့် အပြင် လက်ပန်းတောင်း ကော့ပီးမိုင်းစီမံကိန်းအား ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ အစပြု၍ စီးပွားရေးအရ အမြတ်အစွန်းရသည့် မိုင်း လုပ်ငန်းများအဖြစ် စတင် လုပ်ကိုင်ခဲ့ပါသည်။ ဒေသခံ ပြည်သူလူထုအား လျော်ကြေးပေးရန် ပျက်ကွက်သောကြောင့် ဒေသခံလူထုမှ ဆန္ဒပြခဲ့ကြရာ ဒေသခံများ ဆိုးရွားစွာ ဖိနှိပ်ခံရခြင်း၊ မီးလောင်ပုံးများဖြင့် တိုက်ခိုက်ခံရခြင်းနှင့် ရဲတို့၏လက်ချက်ကြောင့် သေဆုံးခြင်းအထိပင် ဖြစ်ခဲ့ရပါသည်။ အစီရင်ခံစာမှ မြန်မာအစိုးရ၊ ကနေဒါနှင့် တရုတ်ပိုင် ကုမ္ပဏီတို့သည် ဒေသခံတို့အပေါ် နောက်ယုတ်မှုများ ကျူးလွန်ပြီး၊ တာဝန် မခံမှုတို့အား ဆက်လက် ဝေဖန်လိုက်ကာ၊ ကုမ္ပဏီ၏ လုပ်ဆောင်မှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ရန်၊ လူ့အခွင့်အရေး ကိစ္စများ ပြေလည်ပြီးချိန်အထိ လက်ပန်းတောင်း ကြေးနီ စီမံကိန်းအား ရပ်တန့်ထားရန်တို့ကိုပါ တောင်းဆို လိုက်ပါသည်။ အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ပြီး ရက်အနည်းငယ်အကြာတွင် ထိုကုမ္ပဏီ နှစ်ခုစလုံးမှ ၎င်းတို့အနေဖြင့် မည်သည့်မှားယွင်းသော လုပ်ဆောင်ချက် များကိုမှ လုပ်ဆောင်ထားခြင်း မရှိကြောင်း ငြင်းဆန်ပြီး ပြန်လည် တုန့်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း ကုမ္ပဏီ နှစ်ခုစလုံးမှ အစီရင်ခံစာ၏ စွပ်စွဲချက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး မှန်ကန်သော သက်သေပြနိုင်ခြင်းမရှိသလို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီး၏ တွေ့ရှိချက် အားလည်း ပြန်လည်ချေပနိုင်ခြင်း မရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၀ ရက်၊ စတုဂံဝီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## မွန်ပြည် လူ့အခွင့်အရေး ဖောင်ဒေးရှင်း အစီရင်ခံစာမှ မွန်လယ်သမားတို့၏ အခွင့်အရေးအတွက် ထောက်ခံပြောကြား

“Yearning to be Heard: မွန်လယ်သမားတို့၏ အခွင့်အရေးများအား အသိအမှတ်ပြုရန်နှင့် အကာအကွယ်ပေးရန် ဆက်လက် တိုက်ပွဲဝင်ခြင်း” ဟုအမည်ရသည့် အစီရင်ခံစာ တစ်ခုကို မွန်ပြည် လူ့အခွင့်အရေး ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ထိုအစီရင်ခံစာမှ

မွန်လယ်သမားတို့၏ မြေယာ အခွင့်အရေးများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ထောက်ခံပြောကြားခဲ့ပြီး၊ မြေယာအခွင့်အရေးနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး နောက်ယုက် ခံခဲ့ရသည့် မွန်လယ်သမားတို့အတွက် တရားမျှတမှု ရှိစေရန် မွန်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြေယာပြဿနာများအား သင့်တော်ပြီး လွတ်လပ်မှုရှိသည့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ပေးရန်လည်း တောင်းဆို တိုက်တွန်းထားပါသည်။ ဆက်လက်ပြီး အစီရင်ခံစာမှ “ ယခင်စစ်အစိုးရ လက်ထက်နှင့် ယခု အရပ်သား အယောင်ဆောင် အစိုးရတို့ လက်ထက်အတွင်း မြေယာ သိမ်းဆည်းခံရသူများမှ လျော်ကြေးများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်းနှင့် လယ်သမားတို့၏ အခွင့်အရေးများအား ဥပဒေအရ ကာကွယ်ပေးခြင်းဖြင့် မျှတစွာ လုပ်ဆောင်ပေးပါရန် တောင်းဆိုထားပါသော်လည်း၊ သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များမှ ထိုလယ်သမားတို့၏ မျှတမှုအရေး တောင်းဆိုမှုအား ဆက်တိုက် လျစ်လျူရှုထားခဲ့ပြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းရင်းသား နယ်မြေ တစ်ဝှမ်းရှိ မြေယာအရေး ပြဿနာအများစုအား ဖြေရှင်းခြင်းမရှိပဲ ထားထားကြောင်း” လည်း ပြောထားပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇေဇော်ဝါရီလ ၁၈ ရက်၊ မဏ္ဍိမ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

# အရေးပါသော နိုင်ငံတကာဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုများ

## Burma Campaign UK မှ ပန်းရောင် နေကာမျက်မှန်များအား ဗြိတိန်နိုင်ငံခြားရေးရုံးသို့ ပို့ဆောင်

မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးကိစ္စအား ဗြိတိန်အစိုးရမှ ပိုမိုအာရုံစိုက်လာစေရန် အတွက် အစိုးရအား တိုက်တွန်းသည့်အနေဖြင့် Burma Campaign UK မှ ပန်းရောင် နေကာမျက်မှန် အလက် ၂၀၀၀ အား ဗြိတိန်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးရာဌာနသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး၊ ဓါတ်ပုံနှင့်တကွ လတ်မှတ် ရေးထိုးတောင်းဆိုခြင်းနှင့် လှုံ့ဆော်ရေး ပို့စကားများအားလည်း ပို့ဆောင်ခဲ့ပါသည်။ “ဗြိတိန်အစိုးရအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး တွေဟာ နောင်နေ့နေ့တယ်ဆိုတာကို လက်သင့်ခံရမှာ ဖြစ်ပြီး၊ ကုန်သွယ်ဖို့ကို အဓိကထားဖို့ လူ့အခွင့်အရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အစီအစဉ်တွေကိုသာ ပြန်သွားဖို့” Burma Campaign UK ရဲ့ Executive Director Anna Roberts က ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ “သူတို့အနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုတွေ များပြားလာတာကို လက်ခံသင့်ပြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံမှာ အမှန်တကယ် စစ်မှန်တဲ့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဖြစ်ဖို့ စစ်တပ် ကျောထောက်နောက်ခံပြုထားတဲ့ အစိုးရကို ဖိအားပေးရန်” ဗြိတိန်အစိုးရအား တိုက်တွန်းထားပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက်၊ Burma Campaign \(UK\) \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ ကိုယ်စားလှယ်အား မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဌာနမှ ဝေဖန်

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Yanghee Lee မှ သူမ၏မြန်မာနိုင်ငံ ခရီးစဉ်ပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံ အရေးနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး မှတ်ချက်နှင့် သုံးသပ်ချက်တို့ကို သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့မှု အပေါ် မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်တုန့်ပြန်ဝေဖန်လိုက်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဌာနမှ သူမ၏ စိုးရိမ်ပူပန်မှုသည် “လက်ရှိအခြေအနေရဲ့ ကောင်းတဲ့လက္ခဏာတွေကို ရောင်ပြန်ဟပ်မှုမရှိပဲ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာနဲ့ ပြည်တွင်းရေးကို ဩဇာလွှမ်းမိုး စွက်ဖက်တာသာဖြစ်ကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ထိုသတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် အထူးကိုယ်စားလှယ်၏ “ရိုဟင်ဂျာအသုံးအနှုန်း၊ အငြင်းပွားဖွယ်ရာ လူမျိုးရေး ဘာသာရေး ပြဿနာများအား အကာအကွယ်ပေးရန် ဥပဒေပုဒ်မများ၊ မြေယာအရေး၊ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားအရေးနှင့် သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့်တို့နှင့် ပတ်သက်သည်တို့ကို” အများဆုံး ဝေဖန်ပြောကြားသွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ကြီးနှင့် လူ့အခွင့်အရေး စောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့တို့မှ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားရေးရာ ကော်မတီ အသစ်ဖွဲ့စည်းမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး စိုးရိမ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြား

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီးနှင့် လူ့အခွင့်အရေး

စောင့်ကြည့်ရေး အဖွဲ့တို့မှ သမ္မတဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်၍ ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၅ ရက်နေ့တွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား ရေးရာ ကော်မတီ၏ ဥက္ကဋ္ဌအား ထိုကော်မတီအသစ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး စိုးရိမ်ပူပန်မှုအား အိတ်ဖွင့်ပေးစာ တစ်စောင် ရေးသားပေးပို့ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား များအား လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် ပေးရန်အတွက် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိ အကျဉ်းကျ နေသည့် လက်ကျန်နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများအား စီစစ်ရန်အတွက် ကော်မတီမှ ပျက်ကွက်ခဲ့ခြင်းကို ထိုအိတ်ဖွင့်ပေးစာမှ မီးမောင်းထိုးပြထားပြီး၊ အစိုးရဘက်မှ ပူးပေါင်းပါဝင်မှု မရှိခြင်းကြောင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် သတင်းအချက်အလက် ရရှိမှု ကင်းမဲ့နေကြောင်းကိုလည်း ဖော်ပြထားပါသည်။ ထိုအိတ်ဖွင့်ပေးစာမှ အေအေပီအီးအား ကော်မတီအသစ်မှ ထုတ်ပယ်လိုက်ခြင်း ကိုလည်း ဝမ်းနည်းကြောင်း ပြောကြားထားပြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အထူးသဖြင့် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများကို ကန့်သတ်ချုပ်ချယ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ပုဒ်မ လေးခုဖြစ်သည့် ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၅(၅) (ခ)၊ ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခြင်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈၊ အရေးပေါ် အက်ဥပဒေပုဒ်မနှင့် နိုင်ငံတော်လျှို့ဝှက်အက်ဥပဒေတို့၏ အကြောင်းများကိုလည်း ပွင့်လင်းစွာ ပြောဆို ရေးသားထားပါသည်။ ထိုစာမှ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား အားလုံး ချွင်းချက်မရှိ လွတ်မြောက်ရေး၊ ၎င်းတို့အား ရာဇဝတ်မှုမှတ်တမ်းမှ ပယ်ဖျက်ရေး၊ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများအပေါ် နှိပ်စက်ငြင်းပန်းမှုများနှင့် မတရားသဖြင့် ဖိနှိပ်ဆက်ဆံမှု ကျူးလွန်ခဲ့သူတို့အား သင့်တော်သည့် စုံစမ်း စစ်ဆေးရေးနှင့် ပြစ်ဒဏ်ပေးရေးတို့ကိုပါ တောင်းဆိုထားပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီး \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီးမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေများ နောက်ကြောင်းပြန်နေသည့်အပေါ် ထောက်ပြ တောင်းဆိုလိုက်ခြင်း

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်း ချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ကြီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသည် လူ့အခွင့်အရေးကဏ္ဍ ပြုပြင် ပြောင်းလဲရာတွင် နောက်ကြောင်း ပြန်လှည့်နေကြောင်း အလေးပေးဖော်ပြထားသည့် အစီရင်ခံစာတစ်စောင် ထုတ်ပြန်လိုက်ပါသည်။ ထိုမှတ်တမ်းမှ လွတ်လပ်စွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်မှုများ၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြမှုများအပေါ် ကန့်သတ်တားမြစ်မှု ပိုမိုတိုးမြှင့်လာခြင်း၊ ဘာသာရေး ပဋိပက္ခများ တိုးမြှင့်လာခြင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အကြပ်အတည်းများ၊ အကြပ်အတည်းဖြစ်နေသည့် နေရာများတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်ခြင်း၊ လုံခြုံရေးဝန်ထမ်းများနှင့် အစိုးရအာဏာပိုင်တို့အား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေမှ ပေးအပ်ထားသည့် ကျူးလွန်ပြီး ပြစ်ဒဏ် ကျခံစရာမလိုသည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များ စသည့် အကြောင်းအရာများကို အလေးထား ဖော်ပြထားပါသည်။ ထိုအစီရင်ခံစာမှ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ မဟာမင်းကြီးရုံး ဖွင့်ရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ အထူး ကိုယ်စားလှယ်၏ သက်တမ်းအားလည်း တိုးချဲ့ရန် တောင်းဆိုထားပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၈ ရက်နေ့၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီး \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

**မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးမှ စိုးရိမ်ကြောင်း ပြောကြား**

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး Zeid Ra'ad Al Hussein မှ “မြန်မာနိုင်ငံသည် မှားယွင်းသည့် လမ်းကြောင်းသို့ သွားနေပုံရကြောင်း၊ မှန်ကန်သည့်လမ်းကြောင်းသို့ ချက်ပြောင်းပြောင်းရန် လိုအပ်ကြောင်း” သတိပေးလိုက်ပြီး “လူနည်းစုများ၏ အခွင့်အရေး လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ဆန္ဒပြမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြမှု အခွင့်အရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် လက်တစ်လော ဖြစ်ထွန်းမှုများအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို မေးခွန်းထုတ်လိုက်ပြီး နောက်ကြောင်းပြန်ရန်အတွက် ခြိမ်းခြောက်မှုပင် ဖြစ်နေကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ Zeid Ra'ad Al Hussein မှ “နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား မရှိစေရလို့ ကတိကဝတ်ပြုခဲ့ပြီး အစိုးရက ဒီမိုကရေစီဆိုပြီး ကတိပြုပြောထားလို့ ဒီမိုကရေစီကျကျ လွတ်လပ်မှုတွေအတွက် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်နေတဲ့သူတွေကို ဖမ်းပြီး နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားမျိုးဆက်အသစ်တခုကို ဖန်တီးနေပုံရတယ်” ဟု ပြောကြားပြီး နိုင်ငံအတွင်းရှိ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား ပြဿနာအား အထူးသဖြင့် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ၎င်းမှ “ဒေသခံတို့ပိုင် မြေယာများအား စစ်တပ်မှ သိမ်းယူခဲ့သည့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြခဲ့ကြသူ မိချောင်းကန် ဒေသခံ ၁၄ ဦးတို့အား ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်း” နှင့် “ခေတ်နောက်ကျနေသည့် အသေရဇာတ်မှု၊ ကျူးကျော်မှု၊ နိုင်ငံတော် လျှို့ဝှက်အက် စသည်တို့ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခံထားရသည့် သတင်းထောက် ၁၀ ဦးခန့်တို့အကြောင်းနှင့် အစွန်းရောက်သူတို့မှ ဗုဒ္ဓဘာသာကို ခုတ်လှုပ်သည်ကို ဆန့်ကျင်ခဲ့သည့် စာရေးဆရာ ထင်လင်ဦး အကျဉ်းထောင်အတွင်း ဆက်လက် ထိန်းသိမ်း ခံထားရသည့်ကိစ္စ” ကဲ့သို့သော ပြီးခဲ့သော လအနည်းငယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အမှုများအကြောင်းကိုလည်း အလေးထား ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီး Zeid Ra'ad Al Hussein မှ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခြင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာ ဆန္ဒထုတ်ဖော်ပြသခြင်းများကို လေးစားရန်နှင့် စိတ်ရှည်ရန် အထူးသဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအား ပြုပြင်ရန် ဆန္ဒခံယူပွဲနှင့် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပပြုလုပ်ရန်လည်း အစိုးရအား တောင်းဆိုထားပါသည်။

[၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်၊ မနန်း \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

# နိဂုံးချုပ် နှင့် သုံးသပ်ချက်

ကနဦးတွင် အစိုးရအနေဖြင့် ဆန္ဒပြကျောင်းသားများဖြင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေး လိုသည့် ဆန္ဒမရှိပဲ၊ ကျောင်းသားများမှ ဆက်လက် ချီတက် ဆန္ဒပြနေသည်ကို တားဆီး ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သလို၊ ပြည်မှ တက္ကသိုလ် ကျောင်းသားတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခဲ့ခြင်းသည် ပြည်သူလူထု၏ တောင်းဆိုမှုများ၊ နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်း၏ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိသည့် ဒီမိုကရေစီကျကျ ဦးဆောင်မှုဆိုသည့် တောင်းဆိုမှုများနှင့် ကြုံတွေ့ ရတိုင်း၊ အစိုးရမှ မလျော်ငြာဖာ သုံးရန်ဆန္ဒရှိနေကြောင်းကို ပြသ နေပါသည်။ တစ်ဖြည်းဖြည်း တိုးမြှင့်လာသည့် ကျောင်းသားများနှင့် အလုပ်သမားများ၏ ဆန္ဒပြမှုတို့မှ ဒီမိုကရေစီ စနစ်သို့ ဦးတည်နေသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းမှုသည် ကျေနပ်ဖွယ်ရာ မရှိကြောင်း ပြသနေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ဆန္ဒပြသူများနှင့် အာဏာပိုင်တို့အကြား တင်းမာမှု မြင့်မားလာသောကြောင့် ဆန္ဒပြပွဲများအား ဆက်လက် စောင့်ကြည့်ရန်လိုအပ်သလို ထိုအတောအတွင်း လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်တို့မှ ကျူးလွန်မည့် မည်သည့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှု မဆိုအားလည်း စောင့်ကြည့်အကဲခတ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။

အရပ်သားများအပေါ် ဥပဒေမဲ့ သတ်ဖြတ်မှုများ စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ်ရာ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများတွင် မြန်မာစစ်တပ်မှ ဆက်လက် ပါဝင်ပတ်သက်နေကြောင်း ပြသနေပါသည်။ ထိုအရပ်သားများအား သတ်ဖြတ်မှုကိစ္စ တစ်ခုတည်းသာ မဟုတ်ပဲ ပြီးခဲ့သော လများအတွင်း အလွတ်သတင်းထောက် တစ်ဦး သတ်ဖြတ်ခံရမှု၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြသူ တစ်ဦး သတ်ခံရမှု၊ ကချင်ကျောင်းဆရာမ နှစ်ဦး အဓမ္မပြုကျင့်ခံရပြီး သေဆုံးခဲ့မှုနှင့် အပြစ်မဲ့သည့် အရပ်သားများ သေဆုံးခဲ့မှု စသည့် ဆိုးရွားသည့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းသည် အစိုးရမှ ပြည်သူလူထုအပေါ် အကာအကွယ်ပေးရန် ပျက်ကွက် နေကြောင်း ပြသနေပါသည်။ လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက် ကျူးလွန်သူများ အား ပြစ်ဒဏ် လုံးဝ ချမှတ်ခြင်းမရှိပဲ၊ ပြစ်မှုများ ချိုးဖောက်ကျူးလွန်ပြီး အပြစ်မှ ကင်းလွတ်နေသည့် ယဉ်ကျေးမှု ဆက်လက် ရှိနေခြင်း သည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံသားများအပေါ် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှုများ ဆက်လက်ကျူးလွန်ရန် ခွင့်ပြုထားသကဲ့သို့ ဖြစ်နေပါသည်။

နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားအရေအတွက် တိုးမြှင့်နေခြင်းသည် မြန်မာ နိုင်ငံတွင် လူ့အခွင့်အရေးများနှင့် နိုင်ငံရေး လှုပ်ရှားသူများအား ဆက်လက် ဖိနှိပ်နေကြောင်း ပြသနေပါသည်။ ပြီးခဲ့သည့် အပတ်များ အတွင်း နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်း၏ အမြင်များမှလည်း မြန်မာ နိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းသို့ သွားနေခြင်း မဟုတ်သောကြောင့် ၎င်းတို့မှ စိုးရိမ်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်ပါသည်။ လက်ကျန်နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများ အားလုံးအား ချက်ခြင်းနှင့် ချွင်းချက်မရှိ လွတ်ပေးပါရန် မိမိတို့မှ တောင်းဆိုလိုက်ပါသည်။ တရားမျှတမှု မရှိသည့် ဖမ်းဆီးမှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေပါက ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေး မဟာမင်းကြီး Zeid Ra'ad Al Hussein မှ ပြောကြားသကဲ့သို့ နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား မျိုးဆက်အသစ်များ ဆက်လက် တိုးပွားနေဦးမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသား မျိုးဆက်အသစ်များသည် အကျဉ်းထောင်များအတွင်း ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း ခံနေရပြီး၊ မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ ကတိကဝတ်ကို ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် လက်ကျန် နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများ အားလုံးကို လွတ်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ယုံကြည်ချက် အကျဉ်းသားရေးရာ ကော်မတီအသစ်အား ၎င်းတို့၏အလုပ်များကို ထိရောက်စွာ လုပ်ဆောင်ခွင့် ပေးရမည်ဖြစ်ပြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများ ရှိနေသေးသည့် ပြဿနာအား အဆုံးသတ်ရန် အစိုးရအနေဖြင့် မှန်ကန်သည့် နိုင်ငံရေး စိတ်ဆန္ဒ ရှိရမည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

ဆက်သွယ်ရန်  
ဘုံကြည့် +၆၆ (၀) ၈၁ ၉၆၂ ၈၇၁

# အရေးပါသည့် ဆက်စပ်သတင်းများ ဖတ်ရန် Links

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်

[အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်ပြီး အဖွဲ့ လေးဖွဲ့မှ ဆွေးနွေးနေစဉ်အတွင်း ကျောင်းသားများ ချီတက်မှု ရပ်နား။ အလဲဗင်း \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်

[တစ်ကိုယ်တော် ဆန္ဒပြသူ တရားစွဲခံရ မြန်မာတိုင်းမ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၃ ရက်

[မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေးအတွက် ဗြိတိန်နိုင်ငံခြားရေးဌာနသို့ Burma Campaign UK အဖွဲ့မှ မျက်မှန်ပန်းစရာငါးစင်း ပို့ဆောင်၊ Burma Campaign UK \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၄ ရက်

[အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်ပြီး အဖွဲ့ လေးဖွဲ့ ဆွေးနွေးမှု မအောင်မြင်၊ ကျောင်းသားများ ဆန္ဒပြ ချီတက်မှု ပြန်စ၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[ကုလသမဂ္ဂ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား၊ မြန်မာနိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးရုံးမှ ဝေဖန်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[ပြင်ဦးလွင်မြို့တွင် စစ်သားများဖြင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားပြီးနောက်၊ ရွာသား ၅ ဦး တရားစွဲခံရ၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၅ ရက်

[ကရင်နီပြည်နယ်မှ လယ်သမားများအား စစ်တပ်မှ သိမ်းဆည်းခြေများ ပြန်လည်ပေးအပ်၊ Burma News International \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေနှင့်ပတ်သက်ပြီး အဖွဲ့ လေးဖွဲ့ ဆွေးနွေးမှု မအောင်မြင်၊ ကျောင်းသားများ ဆန္ဒပြ ချီတက်မှုပြန်စ၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[မဖြန့်ဝေထွေးနှင့် အခြားတက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ၁၆ ဦး၊ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်သူများအဖြစ် စွပ်စွဲခံရ၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၆ ရက်

[အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့်အဖွဲ့ကြီးနှင့် လူ့အခွင့်အရေး စောင့်ကြည့်ရေး အဖွဲ့ကြီးမှ ယုံကြည်ချက် အကျဉ်းသားအရေး ကော်မတီနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ပိုးရိမ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြား၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီး \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[အမျိုးသားပညာရေး ဥပဒေဆွေးနွေးပွဲ မအောင်မြင်၊ ကျောင်းသားများ ချီတက်ဆန္ဒပြမှု ပြန်လည်စတင်၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၇ ရက်

[သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့်၊ လွတ်တော်တွင် တင်သွင်းခြင်း ရုံးနိမ့်၊ အလဲဗင်း \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၈ ရက်

[ပြည်တက္ကသိုလ်ကျောင်းသား တစ်ဦး ဖမ်းဆီးခံရ၊ မဂ္ဂိုဗ်](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်

[ကိုပါကြီးသေဆုံးမှုကို စွပ်စွဲခြင်း၊ စစ်တပ်ကြောင့် နှောင့်နှေး၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၆ ရက်

[အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီးမှ လက်ပန်းတောင်း အရေးနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး "ရာဇဝတ်မှ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်း" ဆိုသည့် အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီး၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[ကျောင်းသားများ ဆန္ဒပြမှုကို သတင်းမီဒီယာမှ ရိုက်ခတ်သည့် နိုင်ငံခြားသား သတင်းသမား ၂ ဦး တိုင်းပြည်သို့ ပြန်လည် ပို့ဆောင်ခံရ၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၇ ရက်

[ဦးဘရန်ရှောင် ထောင်ဒဏ် ၆ လ ရှုမှတ်ခံရ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီး \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[အမျိုးသားပညာရေး ဆွေးနွေးပွဲ မအောင်မြင်၊ ကျောင်းသားများ ဆန္ဒပြမှု ပြန်လည်စတင်၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[ဖမ်းဆီးထားသော ပြည်ကျောင်းသား တရားရုံးထုတ်၊ ဒီဗွီဘီ ယူကူ](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၈ ရက်

[မွန်တို့၏ လူ့အခွင့်အရေး ဖောင်ဒေးရှင်းမှ မွန်လူမျိုး လယ်သမားတို့၏ မြေယာအခွင့်အရေးများအတွက် ကိုယ်စားပြုလှုံ့ဆော်သည့် အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်၊ မဂ္ဂိုဗ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့ကြီးမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူ့အခွင့်အရေးများ နောက်ကြောင်းပြန်မှုကို တောင်းဆို၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေး အဖွဲ့ကြီး \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၀ ရက်

[ရန်ကင်းမြို့တွင် စက်ရုံအလုပ်သမားများ ဆန္ဒပြ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၁ ရက်

[ဆန္ဒပြ စက်ရုံအလုပ်သမားများအား၊ ရဲများမှ နှိမ်နှင်း၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[ဆန္ဒပြ စက်ရုံအလုပ်သမားများအား၊ ရဲများမှ နှိမ်နှင်း၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၃ ရက်

[စက်ရုံအလုပ်သမားများကို ရိုက်နှက်ဖြိုခွင်းမှုအပေါ် ရဲများမှ ပြင်းခတ်၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၅ ရက်

[ဖမ်းဆီးခံ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လွတ်ငြိမ်းချမ်းသာခွင့် အဖွဲ့ကြီး၏ အစီရင်ခံစာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူ့အခွင့်အရေး နောက်ကြောင်းပြန်နေကြောင်း ဖော်ပြအဆုံးသတ်၊ မဂ္ဂိုဗ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်

[ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ မဟာမင်းကြီးမှ မြန်မာနိုင်ငံရှိ လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေများအား ပိုးရိမ်ကြောင်း ပြောကြား၊ မဂ္ဂိုဗ် \(အင်္ဂလိပ်\)](#)  
[လက်ပန်းတောင်းအရေး ဆန္ဒပြမှုဆန္ဒပြသူ ၂ ဦးအား ထောင်ဒဏ် ရှုမှတ်၊ လွတ်လပ်တဲ့ အာရှအသံ](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၇ ရက်

[အလွတ်သတင်းထောက် တစ်ဦး ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရ၊ ဧရာဝတီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၈ ရက်

[အလွတ်သတင်းထောက် တစ်ဦး ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရ၊ အလဲဗင်း \(အင်္ဂလိပ်\)](#)

## မတ်လ ၂ ရက်

[အလွတ်သတင်းထောက် တစ်ဦး၊ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရ၊ ဒီဗွီဘီ \(အင်္ဂလိပ်\)](#)